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 همه دستگاه ها از کشتی 
حمایت کنند

اینکــه همــه  بــر  تأکیــد  بــا  ادامــه  او در 
حمایــت  کشــتی  از  بایــد  دســتگاه ها 
دســتگاه های  می گوید:»همــه  کننــد، 
اجرایــی بایــد کشــتی را به عنــوان یکــی از 
ببیننــد.  ملی مــان  فرهنــگ  نمادهــای 
کشتی مزیت رقابتی ماست و به سادگی 
نباید از دســت اش بدهیم. باید به همه 
برســیم و اصــاً منظــورم این نیســت که 
بــه باقــی رشــته ها و مســائل رســیدگی 
نشــود. همــان بحــث عدالــت کــه بــه آن 
اشــاره کــردم. کشــتی فقــط بــه پرداختن 
در بحث های فنی رشــد نمی کند. کشتی 
بایــد در 8،7  ســال بعــد بالا برود تا رشــد 
نصیبــش شــود. بایــد در بعــد عمرانــی، 
اقتصــادی، اجتماعــی، داوری، فرهنگــی، 
دیپلماســی ورزشــی و بســیاری مســائل 
دیگــر بایــد بخوبــی تقویــت شــود تــا در 
نهایــت کشــتی بــه جایــگاه واقعــی اش 
برســد. مــن همیشــه کشــتی را بــه  یــک 
8 ضلعــی تشــبیه می کنــم کــه اگــر حتــی 
رشــد  بخوبــی  هــم  اضاعــش  از  یکــی 
نکنــد، بنایــش کــج خواهــد شــد و مــا به 

هدف مان نخواهیم رسید.«

کشتی دو فدراسیون است
گایه هــای  ادامــه  در  دبیــر  علیرضــا 
زیــاد در  بــه  کار  از بی توجهــی  خــودش 
کشــتی هم اشــاره می کند و می گوید که 
کشــتی دو فدراسیون اســت:»واقعیت 
ایــن اســت کــه کشــتی دو فدراســیون 
است؛ کشتی آزاد و کشتی فرنگی! شاید 
بــرای یک فدراســیون این بودجه خوب 
بــرای دو فدراســیون خیلــی  باشــد امــا 

کم است.«
رئیس فدراســیون کشتی درباره بودجه 
دریافتــی از وزارت ورزش و جوانــان هــم 
اینگونــه توضیــح داد:»تــا الان کل پولــی 
کــه وزارت ورزش بــه مــا داده 28 میلیــارد 
تومان بوده است. آن هم در شرایطی که 
فدراســیون کشــتی به چیزی حدود 120 - 
130 میلیارد تومان هزینه نیاز دارد. ما در 
برخــی روزهــا فقــط روزی 70 - 80 میلیــون 
هزینــه تغذیه ورزشــکاران حاضر در اردو 
را می دهیــم و ایــن تازه گوشــه کوچکی از 

هزینه های ماست.«
یــاد  ز فعالیت هــای  بــا  رابطــه  در  او 
گفت:»هیــچ  هــم  کشــتی  فدراســیون 
رشــته ای مانند ما در پنج رده ســنی و در 
دو بخــش آزاد و فرنگــی فعالیــت جــدی 
نمی کند. کشــتی مانند برخی رشــته های 
دیگــر نیســت کــه 12 نفر یا نهایــت 20 نفر 
را دعــوت کنــم و کار تمام شــود. ما در هر 

وزن بایــد 4 نفــر را دعــوت کنیــم کــه 
بــه بدن هــای مختلــف بخورنــد تــا 

رشد کنند. تا همین جا برای یک 
تیم می شــود 40 نفــر تازه بدون 

کادر فنی.«

بودجه از تورم جا ماند
بخــش  در  دبیــر  علیرضــا 
دیگــری از صحبت هایــش 
بــه مشــکات مالــی که به 
قیمــت  افزایــش  خاطــر 
وجــود  بــه  تــورم  و  دلار 
آمــده، اشــاره می کنــد و 
معتقد اســت که بودجه 

اســت:»در  مانــده  جــا  تــورم  از  کشــتی 
روزگاری دلار 1000 تومــان بــوده و بودجــه 
بــوده. حــالا دلار 30  کشــتی 12 میلیــارد 
هزار تومان شده اما بودجه ما حدود 30 
میلیــارد اســت. هزینه های ما هم اغلب 
دلاری اســت و واضــح اســت کــه بــا ایــن 
رقم هــا نمی توانیــم کار بــه جایــی ببریــم. 
مــن درد فدراســیون خــودم را می گویــم. 
نکتــه اینجاســت، بــاز هــم می گویــم ما 2 

فدراسیونیم.«
اشــاره  بــا  کشــتی  فدراســیون  رئیــس 
کشــتی  آماده ســازی  برنامه هــای  بــه 
ادامــه می دهد:»همــه هزینه هــای مــن 
کــه جهانــی و المپیــک نیســت. همیــن 
روزهــای قبــل از ســال نــو چندیــن نفر را 
بــه جام هــای بین المللــی فرســتادم. اگــر 
من این بچه ها را به جام ها نفرستم کجا 
بایــد محــک بخورند. کشــتی گیر وزن55 
ما که در بلغارستان 10 بر صفر باخته، اگر 
اینجا نمی باخت باید می رفت در جهانی 
ایــن اشــتباه را می کــرد؟ ایــن باخت هــا و 
اعزام ها باعث هوشیار کردن ما می شود 
و آینده ما را می سازد. در کشتی ما در هر 
جامــی کــه شــرکت می کنیم، بایــد هزینه 
شــرکت در مســابقه را هــم بدهیــم. مــا 
هــر مســابقه ای کــه می رویم بیــن 20 تا 60 
هــزار یــورو بایــد هزینــه کنیم تــا تیم مان 

آماده تر شود.«
ݢعلیرضــا دبیــر در پاســخ بــه ایــن ســؤال  ݢ ݢ ݢ
کــه بــرای رفــع مشــکات مالــی چــرا 
از بخــش خصوصــی کمــک 
نمی گیرنــد، می گوید:»مــا 
همه چشــم مان هم به 
وزارت ورزش نیســت. 
از حامیــان مالــی تیــم 
همــراه  ماننــد  ملــی 
می کنــم  تشــکر  اول 
کــه خیلی بــه ما کمک 
و  دوســتان  کــرده. 
حامیــان دیگــری هــم 
کمــک  کــه  هســتند 
می کننــد. بــا این حال 
فقــط  مــا  صحبــت 
وزارت  کــه  اینجاســت 

ورزش، کشــتی را در همــان حــد و انــدازه 
 و جایگاه و افتخاراتی که کســب می کند، 

ببیند.«

برای جهانی و بازی های آسیایی 
بهترین تصمیم را می گیریم

همزمانــی مســابقات کشــتی قهرمانــی 
از  یکــی  آســیایی  بازی هــای  و  جهــان 
بــزرگ کشــتی در ســال 1401  مشــکات 
اســت. بــرای همیــن هــم بایــد تصمیــم 
جــدی در ایــن بــاره اتخــاذ شــود. فقــط 10 
روز بین بازی های آســیایی و رقابت های 
قهرمانی جهان فاصله است و این زمان 
بــرای حضــور یک تیــم در دو رویداد کافی 
نیست. موضوعی که به دغدغه علیرضا 
دبیــر تبدیــل شــده اســت:»با کادر فنــی 
آزاد صحبــت کــردم. این واقعیــت را باید 
کــه کشــتی گیران رقابت هــای  بپذیریــم 
جهانــی را بــه بازی هــای آســیایی ترجیــح 
می دهنــد. آن هــم در شــرایطی که وزارت 
ورزش و جوانان و همچنین کمیته ملی 
برایشــان  المپیــک، بازی هــای هانگــژو 
مهم تــر اســت. در ایــن شــرایط نقــش 
مهــم  خیلــی  فنــی  کادر  و  فدراســیون 
اســت که بتواند بهترین نقشــه و راهکار 

ممکن را پیاده کنند.«
او دربــاره اینکــه چــه زمانــی در این بــاره 
 ، د می شــو ذ  تخــا ا قطعــی  تصمیــم 
گفت:»همین حالا هم مربیان فکرهایی 
در ســر دارنــد امــا تــا اردیبهشــت زمــان 
را  نهایــی  تصمیــم  بتواننــد  تــا  دادیــم 
بگیرند. از طرف دیگر بحث کشتی آزاد و 
فرنگی و فاصله رقابت شان در جهانی با 

بازی های آسیایی هم متفاوت است.«

به المپیک لس آنجلس فکر می کنیم
موفقیت در بازی های آسیایی و قهرمانی 
جهــان بــرای کشــتی خیلــی مهم اســت. 
المپیــک  بازی هــای  نتایــج  بخصــوص 
توکیو و جهانی نروژ سطح توقعات را هم 
بالا برده اما کشتی چگونه می خواهد به 
ســطح توقعــات جــواب بدهــد؟ علیرضا 
دبیــر امــا اعتقــاد دارد کــه هــدف اصلــی، 
موفقیت در هانگژو یا جهانی صربستان 

برنامــه  و  کشــتی  اصلــی  نیســت:»افق 
اصلی کشتی بازی های 2028 لس آنجلس 
اســت.« همیــن روزهــای اخیر بــا مربیان 
تیم هــای پایــه صحبــت کردم و پرســیدم 
آیا »کشــتی گیران زیر می گیرند؟« سال ها 
بود که کشــتی ایران شــده بود زیر کتف 
زدن در حالــی کــه کشــتی گیر ایرانــی بایــد 
زیرگیــر باشــد. اگــر بخواهیــم بــا روس ها 
در کار کــردن دســت  ها یا بــا امریکایی ها 
بخواهیــم در زور و نفــس رقابــت کنیــم 
آنها از ما پیش هستند. مزیت ما همین 
زیرگیــری اســت و نبایــد چیــزی کــه در آن 

خوب هستیم را رها کنیم.«
بــه  بــرای رســیدن  دبیــر برنامه هایــش 
موفقیت در المپیک لس آنجلس را هم 
ح می دهد:»من حــالا روی نوجوانان  شــر
زوم کــرده ام کــه 6 ســال دیگــر بتواننــد 
را  اصلــی  موفقیــت   2028 المپیــک  در 
کسب کنند. دارم سعی می کنم به ذهن 
آنهــا برگردانــم کــه کشــتی گیر ایرانی باید 
زیرگیــر باشــد و البته پروســه ای زمانبر و 
نیازمنــد کار زیــاد اســت.« او در پاســخ به 
اینکــه ممکن اســت با ایــن روند، تیم در 
پاریــس نتیجه نگیرد، می گوید:»ما البته 
پاریس را رها نکرده ایم. در همین توکیو 
همــه ســعی مان را کردیــم تــا در روزهــای 
ضعف کشــتی در توکیو، 4 مدال بگیریم 
و بیــش از 60 درصــد مدال هــای کاروان 
را گرفتیــم. حــالا امــا به جایی رســیده ایم 
کــه هــم رقابت هــای جهانــی را داریــم و 
 قبــل از 

ً
هــم باز ی هــای آســیایی را. قطعــا

مســابقات اعام می کنیــم که با توجه به 
دیدگاه مســئولان و مردم قرار است چه 

خ بدهد.« اتفاقی ر
رئیس فدراســیون کشــتی حرف هایش 
را این طــور بــه پایــان می برد:»امیــدوارم 
آنهایی که عزیزان شان را از دست دادند، 
ســال 1401، ســال بهتری داشــته باشــند. 
واکسیناســیون  بابــت  هــم  دولــت  از 
سراســری تشــکر می کنــم کــه بــه بهتــر 
شــدن شــرایط کمک کرد. در نهایت هم 
آرزو می کنم سال 1401 سال بسیار خوبی 
برای مردم و جامعه ورزش و البته ســال 

ظهور امام زمان)عج( باشد.«

واقعیت این 
است که کشتی 

دو فدراسیون 
است؛ کشتی آزاد 
و کشتی فرنگی! 

شاید برای یک 
فدراسیون این 

بودجه خوب 
باشد اما برای دو 
فدراسیون خیلی 

کم است

دوبــنــده


